

လျှောက်ဆို

GO FORWARD

ပုဂံကညီဘျာထံခဝုရှာန်အတိတ်ပရာ

စဲးပတုဘာန် ၂၀၂၀

ယွၤစဲးဘန်စီၤမိၤရှုနကိး
ထီၣ်ယၤဘန်မနုၤလန်.
စဲးဘန်ပုၤအံၣ်စရုလးဖိ
ဒ်သိးကလဲၤတၢ်ဆူညါ
တက့ၢ်. ၂မိၤ.၁၄:၁၅.

စဲးပတုဘာန် (၁၃) သီ, “ပုၤလိၤတဂ့ၤမ့ၢ်နံၤ”



“...ကစၢ်ဇၢ, နသးမ့ၢ်အိၣ်လၢနကမၤကဆိုထီၣ်က့ၤယၤဒီး, နမၤသ့လီၤ. ဒီးယုၢ်ယီၤအစု
ဒီးထိးဘန်အီၤ, ဒီးစဲးဝဲဒန်, ယသးအိၣ်, မ်နကဆိုထီၣ်တက့ၢ်...” (လူၤ ၅:၁၂-၁၃)

ပုဂံကညီဘုရားထံသစ္စာရှာ ၂၀၂၀ နှစ်တော်တော်ထူ

လောထိန်ပုံ၊ ထိန်လော တက်ဟုံးနွဲ့၊ ခွဲးယပ် ဒီးမလောပုံ၊ မုဒါ

၅မိ ၁၄:၂, ယိဟန် ၁၅:၁၆, ယိရှူ ၁:၁-၃, မးသဲ ၂၈:၁၈-၂၀

အဲဒဲးထာန်တက်ကွဲး

လိစဲးပတုဘာန်မုာ် လိလောပဘာန်သုန်နီဉ်ထီဉ်ကွဲး တက်သးခုကစီဉ်အပျီလော ပုဂံလိတဂုအဂီ၊ ခီဖျီပကဘာန်မာ သကိးတက်နွဲလိ။ ပုဂံဘာန်တက်ဆါအာလိတဂု လောလိစီဆုံပုအဂုနွဲ ပသုဉ်ညါဘာန်တုာ်လံလိ။ အဝဲသုဉ် တဒီးနွဲ တက်ခွဲးတက်ယာ် န်သိးပုဘာန်။ အဝဲသုဉ် ပုဟ်အိလောအယံဒီး ပုကုပုကညီအလိနွဲလိ။ ပုသးဘာန်အာအိ၊ ပုပုံအိဘာန်ဆာ် ကစာ်ခရ်သးအိဉ်အိလိ။ ပုဆဲဆဲဉ်ဂုအကျါတဂု၊ သုဉ်ညါဆာ်ကွဲးယွဲအဘျူးဒီးစံးဘျူးကွဲး ယွဲလိ။ မုာ်မဆါတနံအံ ပုအါဒ်အါဂု ဘာန်ဆူးဘာန်ဆါလောနီဉ်ခိ၊ နီဉ်သး ဂမံဂုကလုာ်လိ။ ယွဲအသးအိဉ်ပု လောကမာဘျါပုလိ။ ပဒီးနွဲဘာန်တုာ်လံယွဲအဘျူးအယံ၊ ပကစံးထီဉ်ပတြာ်အဘျူးအဖျီဉ် န် (၁သး ၅:၁၈)တက်ကွဲးဖျါ အသိးတကွဲး ယွဲဘာန်အသးလိ။

ပကစံးဘျူးယွဲခီဖျီ ကျဲးအိးထီဉ်အသးလောပကမာသကိးဘာန် တက်သးခုကစီဉ်တက်မာအယံတကွဲး န်ယွဲသးအိဉ် ပုအသိး၊ ပကသးအိဉ်ယွဲခီဖျီလော ပကမာအတက်သးခုကစီဉ်တက်မာတကွဲး။

ခရ်ဟုဉ်လိအသးလောပုကညီအါဂုအဂီ၊ မာအခုအပုအတက်မာ ဒီးဆိဉ်လိအသးလိ။ တက်ခွဲးတက်ပု အတက်မာမုာ်အလုာ်အိဉ်ပုအိဉ်နွဲလိ။

နိဗ္ဗိတိအတတ်ကျွေး



ပစိဖိတ်ကျွန်းပေါ် အဆူပုလဲ လာပတ်အိတ်မူအတတ်လဲဒီဖျိအပူ တသိဘတ်တသိ, တနွံဘတ်တနွံ, တလိဘတ်တလိ လာ တတ်မအသးအါမဲအါကလုာ်အပူ ပုဒီးတတ်ဘျူးတတ်ဖျိ တတ်ဆိတ်ဂုဆိတ်ဝါအိတ်အါတုလဲ လါစဲးပတုဘတ်အပူလဲ အယိနွံလီလဲ.

ဖဲလါအိတ်ကူအပူ ပထံဘတ်လဲ Covid 19 တတ်ဆါ အတတ်ဘတ်ကူဘတ်ကဲတဖတ် လီကဆုဒီး တတ်ခွဲးတတ်ယတ်လဲ ပကဟ်ဖျိဘိသကိးဘတ်ကွဲးလဲလဲဒီဖျိမိအံ အတတ်မုတ်လိအိတ်ထီဂုဝဲအယိ ပသုတ်ခုသးခု ဒီးသုတ်မံသးမုတ် အဆာကတီ, သတုကလတ် တတ်စးထီထီနွံကဒီးပုလဲအါလဲလဲဒီဖျိဂုဝဲအယိ ဝဲတသိဘတ်တသိ အတတ်ဘတ်ကူဘတ်ကဲတဖတ် အါထီဝဲဒုတ်ဖျိဖျိ နွံလီလဲ. လာတတ်နွံအယိ ထံကိတ်ပဒိတ်ပပုတ်တဖတ်မဆုတ်ထီဂု အတတ်ဟုတ်ကူနွံကျဲပု ဒ်သိး ပသုတ်ဟ်ဖျိ အိတ်ဘူးလိသးတဂုဒီး ပကဘတ်အိတ်စါစုလိသးနွံ မုတ်ကျဲအဂုကတတ် လာတတ်ဒိသအ Covid 19 တတ်ဆူးတတ်ဆါအဂီ နွံလီလဲ.

လာဆာကတီဒ်သိးအံ ဒုးသုတ်နီထီဂုပုလဲ လိစိဆုပုတတ်မအသးသုတ်တဖတ်နွံလီလဲ. လာလိစိဆုအပူ ပထံ ဘတ်ပုလဲအဘတ်တတ်ဆါအသုတ်တဖတ် ဘတ်တတ်ဟ်လီဆိအံ, ဘတ်တတ်ဟ်ယံအံဒီး ပုလဲလဲလဲအဂု ဒ်သိးတတ်ဆါအံ သုတဘတ် ကူဘတ်ကဲ ဆုပုလဲအအိတ်တဂုနွံလီလဲ. အဂုဒ်အံ လာစါဆာကတီအဝဲနွံ မုတ်တတ်ဆါတမံ လာပုလဲကိးဂုပုဝဲ, မုတ်တတ်ဆါတမံ လာဘတ်ကူဘတ်ကဲပုလဲ, မုတ်တတ်ဆါလဲအကသံ တအိတ်ဒီးဘတ်နွံလီလဲ. ဘတ်ဆုတ် ဖဲ(လိလဲလဲကုတ် ၁၇:၁၁-၁၉)အပူ ပထံဘတ် ပုလဲဘတ်တတ်ဆါအံ (၁၀)ဂုအံ ဖဲသုးဘူးအသးဆု ကစါခရိတ်အအိတ် လာတတ်နွံတတ်မုတ်လိအပူဝဲ, မထွဲဝဲဒ်ကစါခရိတ်မအံ အသိးအယိ တတ်ဆါအံလဲအအိတ်လဲအဝဲသုတ်အလိတဖတ် ဘျိကွဲဝဲဒုတ်ခဲလဲနွံလီလဲ.

မုတ်မဆါတနံအံဟိတ်ခိတ်ဒိဘတ် အိတ်ဒီးတတ်ဘတ်ယိတ်ဘတ်ဘိလဲ Covid 19 တတ်ဆါအယိနွံလီလဲ. အဂုဒ်အံ ကသံ ဖျိ လာတတ်ကဒိသအဒီး ယါဘျိတတ်ဆါအံတအိတ်ဒီးဝဲဘတ်အသိး, ပသုတ်ညါဘတ်လဲတတ်ဆူးတတ်ဆါအယိ (Virus)အံ အနု ဆာတ် ဆိတလဲကွဲအသးအယိ အတတ်ဘတ်ကူဘတ်ကဲအံ ဖျိနွံဒီး လာမိတ်ညါ အဆးတဆဲနွံလီလဲ. ဘတ်ဆုတ် လာတတ်ဘတ်ယိတ် ဘတ်ဘိ အိတ်ဝဲတရဲပု ဒ်သိးအံအဆာကတီ ပကသုးဘူးပသး ဆုကစါယွဲအိတ်လဲလဲလဲ တတ်မုတ်လိအပူနွံတကွဲ.

လာလိစဲးပတုဘတ်အံအပူ ပအိတ်ဒီးမုတ်နံလဲလဲလဲလဲလဲလဲ “ပုလဲလဲတဂု”အမုတ်နံနွံလီလဲ. လာမုတ်နံလဲလဲလဲ ဒ်သိး အံအဆာကတီ ပကသုတ်နီထီဂုထုကဖတ် ဆာဂုဆာဝါ ဒီးဟုတ်ခိဟုတ်နီသကိး ပတတ်အဲဒ်ဆု ပုလဲအဆးကတတ်လဲလဲလဲလဲ ဒီး “တတ်လိတဂု” တတ်ဆါသုတ်တဖတ်အဂီနွံတကွဲ. (မးသဲ ၂၅:၄၀) “ယစဲးဘတ်တဲဘတ်သုတီတီအံ, မုတ်သုမုတ်အဆးကတတ် တဂု လာယဒိပုဝဲအကျဲအံဒီး, မုတ်သုမုတ်လဲလဲ.”

သရဲဒိတ်ယွဲဒုးမူ
နိဗ္ဗိတိ
ပုလဲညါဘတ်ထံသဂုဂု



ကီၢ်ပံၤယီၤဘျၢထံၣ်ခရဲၣ်ဖိလိၤတဂ့ၤတၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်ဖိးတၢ်မၤ

Myanmar Christian Leprosy Mission (MCLM)

ကီၢ်ပံၤယီၤဘျၢထံၣ်ခရဲၣ်ဖိလိၤတဂ့ၤတၢ်သးခုကစီၣ် တၢ်ဖိးတၢ်မၤလၢ(၂၀၂၀)န့ၣ်အပူၤ မ့ၢ်န့ၣ်လီၤဆီလၢအမ့ၢ် ပုၤလိၤတဂ့ၤအမ့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် လိစးပတုာ်တၢ် (၁၃)သီၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တီၢ်ထူမ့ၢ်ဝဲ "တၢ်ခ့ၣ်တၢ်ပုၤအတၢ်မၤ မ့ၢ်တၢ်အိၣ်မူလၢအအိၣ်အထီၣ်" န့ၣ်လီၤ. တၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်မၤ လၢပုၤလိၤတဂ့ၤအကီၢ် တၢ်တီၢ်ဟံၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ် ဒ်သိးပုၤလၢဒီးန့ၣ်ဘၣ် လိၤတဂ့ၤတၢ်ဆါတဖၣ် တၢ်ဆူးတၢ်ဆါကဘျီကုၤဒီး ကအိၣ်ကဆိးဘၣ်လၢပုၤကုၤပုၤ ကညီအကျိၤကန့ၢ်ကသ့အကီၢ်, တၢ်န့ၣ်တၢ်ဆါသုတအိၣ်လၢကလုာ်ဒီးတၢ်ဘျၢတၢ်ဘါအပူၤလၢအဝဲသ့ၣ်အကီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်သးခုကစီၣ် တၢ်မၤလၢခရဲၣ်အပူၤစ့ၢ်ကီးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံၣ်လိၤသးလၢတၢ်သ့ၣ်လီၤအအိၣ်တယၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒ်သိးခရဲၣ်မၤဘျၢပုၤလိၤတဂ့ၤ, ပုၤဘၣ်တၢ်ဆါအတဖၣ်ဒီးဆုၢ်ကုၤအီၤလၢပုၤကုၤပုၤကညီအသိးအကျိၤန့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး, စးထီၣ်ဖဲ (၁၈၉၀) န့ၣ်န့ၣ် ထံၣ်ဂုၤကီၢ်ဂၤပုၤစိၣ်တၢ်သးခုကစီၣ်တဖၣ် စးထီၣ်တၢ်ဖိးတၢ်မၤလၢပုၤလိၤတဂ့ၤအကီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တန့ၣ်အံၤ, ပဝဲခရဲၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဖၣ် ပအိၣ်ဒီးပမူပဒါ လၢပကဘၣ်မၤတၢ်သးခုကစီၣ် ဒီဖျိပကမၤဂ့ၤဘၣ် ပုၤဘၣ်တၢ်ဆါ လိၤတဂ့ၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်ပံၤယီၤတၢ်သးခုကစီၣ်လၢ လိၤတဂ့ၤအကီၢ်န့ၣ်



မ့ၢ်တၢ်ကရၢကရိၣ် လၢခရဲၣ်ဖိစၢဖိၣ်အတၢ်မၤ သကိးခရဲၣ်တၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်မၤန့ၣ်လီၤ.

ကီၢ်ပံၤယီၤတၢ်သးခုကစီၣ် လၢလိၤတဂ့ၤအကီၢ် MCLM အတၢ်ဖိးတၢ်မၤတဖၣ် ဒ်တၢ်ကရၢကရိၣ်ဖျိဝဲအသိးမ့ၢ်လၢ Covid19 တၢ်ဆူးတၢ်ဆါအသိး တၢ်ဖိးတၢ်မၤ အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ် အိၣ်ပတုာ်တစီၣ်ဖိဘၣ်ဆၣ် ဒီဖျိလၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဖၣ် အတၢ်မၤသကိးအသိး တၢ်သးခုကစီၣ် တၢ်မၤလၢလိၤတဂ့ၤအကီၢ်လဲၤတရံးအသးဆူညါဒီးန့ၣ်လီၤ.

လိၤတဂ့ၤတၢ်ဆါန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဆါလၢအန့ၣ်အလါ အါကတၢ်န့ၣ်လီၤ. စးထီၣ်လၢ (၁၈၉၀)န့ၣ်န့ၣ် လၢထံၣ်ဂုၤကီၢ်ဂၤ တၢ်သးခုကစီၣ် လၢလိၤတဂ့ၤအကီၢ် ပုၤစိၣ်တၢ်သးခုကစီၣ်တဖၣ် ဟဲတုၤဝဲလၢပကီၢ်ပံၤယီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. MCLM ဂဲၤလိာ်ဝဲလၢ ပုၤဘၣ်လိၤတဂ့ၤတၢ်ဆါတဖၣ် ဒ်သိးကအိၣ်ဘၣ် ဒ်ယွၤအတၢ်ဘၣ်တုၤ ပုၤကညီတဖၣ်တပတီၢ်ယီၤ, ပုၤဒီးန့ၣ်တၢ်ဆါအဖိလဲၤတဖၣ် အတၢ်ကုၣ်ဘၣ်ကုၣ်သ့အကီၢ်, တၢ်လုၢ်အိၣ်သးသမူအကီၢ်န့ၣ် တၢ်ကရၢကရိၣ်အံၤ လၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဖၣ် အတၢ်မၤသကိးတၢ်အသိး အိးထီၣ်န့ၣ်ကျဲးဒီး မၤစၢၤသုးကျဲးန့ၣ်ဘၣ်ဝဲဒၣ်လီၤ.

MCLM တၢ်သးခုကစီၣ်ပျီတဖၣ် အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ကီၢ်ပံၤယီၤထးဒီး ဖဲသးဒုးတၢ်အိၣ်ဖိၣ် အတၢ်ကပုၤကယၢ်လီၤ, ယီၤကီၢ်စဲၣ်



စဲးပတုဘာ်

တရူးကီ်ဆာ, မု်ဆဲ်တု်တု်အိ်ဖိ်အတု်မလကိး လီ, တု်မိ်လမု် လီတဂု်တု်ဆိဟံ်တု်သးခုကစိ်တု်မလီ, မု်ဘု်တု်သးခုကစိ် အလီ, ယီကီ်မု်ထီ် ဘျာထံခရ်ဖိတု်သးခုကစိ်လီ, တု်ပသံ်, ကျဲဝးကူတု်သးခုကစိ်အလီ, စု်ထရံစု်လအမု်ဖု်ထံတု်အိ်ဖိ် တု်မလီ, ဟိ်ခဲး(ဟိ်ခိ်က), လွီလု် (လွီလင်)တု်ကဟုကယာ် လီတဂု်လအမု်ထံတု်မလီ, နီကု်, ကု်တိ်တု်တု်မလီ, မယါဒီ တု်မလီ ဒီးလဲးပတု်တု်မလီတဖ်အိ်ဝဲဒ်န့်လီ.

တု်သးခုကစိ်လအလီတဂု်အကီ်တု်ဖဲးတု်မ အတု်မလ လီတဖ် ပသု်ညါဘု်လအ အိ်အါပူအါတီ န့်လီ. ပုလအသး အိ်ဆိ်ထွဲ တု်မလဂု်မလစါအကီ် ဒီဖျီလအ တု်ထုကဖ်, တု်မလဘု် မတု်တဖ် ပတု်လီလအခရ်တု်အိ်အု်ထီ်လီ. ပုလအအိ်ဒီး ဟု်လီ ဆိ်ထွဲမလကိးတု် ဒီဖျီတု်သးခုကစိ်လအလီတဂု်န့် ဆဲးကျိးသ့ဝဲဒ် ဒ်လအံအသးန့်လီ.



မြန်မာနိုင်ငံခရစ်ယာန်သာသနာအာကြီးရောဂါလုပ်ငန်း အမှတ် - ၂၆၃၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်း နှင့် သိမ်ဖြူလမ်းထောင့်၊ မြန်မာဝိုင်အမ်စီအေ ဗိုလ်တစ်ထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း - ၀၉ ၅၀၈ ၂၁၂၉၊ ၀၁ ၃၈၀၈၅၆၊ လိုင်းခွဲ - ၁၂
Email - leprosymissionmclm@gmail.com

ဝဲ (၅.၉.၂၀၂၀)နံနံ ဖဲသရ်မု်နီ်ဂ္ဂု်ထုဂ္ဂု်ခဲ ချူးနု် နံအိ်ဖျဲ်ဆာကုာ ပုာထီ်(၈၀)နံနံဒီး ဝဲ (၁၅.၉.၂၀၂၀)နံ လံမု် နီ်ဟု်လီလးဝါထု ချူးနု်နံအိ်ဖျဲ်ဆာကုာ ပုာထီ်(၈)နံအယိ စဲးဘျူးယွဒီး ယုာ်ယီတု်မလဘု်ဆု လဲဆုညါမဲးကစံ တကလီဘး တီတီန့်လီ.

ပစဲးဘျူးဒီးဆာဂုာဘု်ဖဲဖဲ ဒီးလံမု်ဖိလအချူးနု် နံအိ်ဖျဲ်ဆာကုာအသီတစီအံလအ မိနံအိ်ဖျဲ်ကဟဲစီန့်သု တု်သု်ခသး ခု, တု်သု်ဖဲသးညီ, တု်အိ်ဆု်အိ်ဆုလအနီ်ခိ်နီ်သး, ယွတု်ဆိ်ဂု အါကလီဘု်လအသုလီ, လံမု်ဖိအတု်အိ်ထီ်ခါဆုညါ ကပုာဒီး တု်ကု်ဘု်ကု်သု, မုမလကဟီဘု်ယွ ယုာ်ဒီးန့်ဖိထာပိ, ဖဲဖဲဒီး လံမု်ဖိ ကချူးနု်ဘု်ကဒီးနံအိ်ဖျဲ်ဆာကုာအစီတဖ်အစီ မုာ်ပ တု်ဆာဂုထုကဖ်န့်လီ.

တု်စဲးဘျူးဆာဂုာ



တၢ်သ့ကဲထီၣ်သရၣ်သိၣ်လိတၢ်အတၢ်မၤလိ

စးပတၣ်တၢ်

ဝဲ လါယူၤလဲ(၂၁-၂၆)သီ, (၂၀၂၀) နံၣ် န့ၣ် ခံတၢ် (Grade II) တၢ်သိၣ်လိသီအကျိၤအကျဲ, တၢ်သ့ကဲထီၣ် သရၣ်သိၣ်လိတၢ် တၢ်မၤလိအံၤ ဘၣ်တၢ်မၤအီၤဖဲ ပကိၤကီၢ်ဒိၣ် အိးပိၣ်တၢ်ဆၣ်, ဒိဒူပုၣ်တၢ်ဖုၣ်ကိၣ်န့ၣ်လီၤ.



တချုးလၢတၢ်မၤလိစးထီၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ် ပကိ ကညိၣ်ဂီၢ်ကိတီၢ် နီၣ်ပုၤစ့ ကတီၢ်လိတၢ်ဆူပုၤမၤလိတၢ်ဖိတဖၣ် အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိဒိတကတီၢ် ပုၤသိၣ်လိတၢ်တဖၣ်မ့ၢ် သရၣ်မုၢ်ကြိထံၣ်ထူ, ဒီးသရၣ်မုၢ်ဆၢဆၢထူန့ၣ်လီၤ. ပုၤဖဲထီၣ် တၢ်မၤလိခဲလၢကံၤအိၣ် (၂၀)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

■ သရၣ်မုၢ်ကြိထံၣ်ထူ ■

တၢ်စံးဘျုးဆၢဂ့ၤ

လဲၤဆူညါမဲးကစံံ ဒီးန့ၣ်တၢ်မၤဘျုးစ့ တကလီၤသၢ ကလးယဲၣ်ကထိယဲၣ်ကယၤဘးတီတီ ဒီဖျိ တံမုၢ်ဂ့ၤ (USA), အတၢ်ဂံၢ်ထီၣ်က့ၤယွၤတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤ လၢနံၤအိၣ်ဖျဲၣ်ဆၢက့ၤအသီ တဝီအသီန့ၣ်လီၤ.

စံးဘျုးဘၣ်ပံးဒီးအန့ၣ်ဖိထၢဖိဒိၣ်မးလီၤ. မိယွၤတၢ် ဆိၣ်ဂ့ၤအဘျုးထူးဖိၣ်တီၤ ကလၢပုၤလၢပံးအိၣ်ထီၣ်, သး ခုဘၣ်လၢသးသမုၢ်တၢ်လဲၤကျဲယုၢ်ဒီးန့ၣ်ဖိထၢဖိတထံၣ်ယီ, တၢ် တီၢ်တၢ်မုၢ်လၢတဖၣ် ကလၢပုၤထီၣ်လၢယွၤတၢ်အိၣ်ကဒုဖိလၢ တက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢဂ့ၤထုကဖၣ်လီၤ.



ပါပါစီၤမိအိၣ်ဆၢဒီးမိမိသရၣ်မုၢ်သမ့ၤဖိ စံးဘျုးယွၤ ဒီဖျိဖိခွဲဖိစီၤအိၣ်နးယွၤဟ့ၣ်မိအိၣ် ချုးန့ၣ်နံၤအိၣ်ဖျဲၣ်ဆၢက့ၤ ပုၤထီၣ် (၂)နံၣ်ဝဲ (၂၆-၉-၂၀၂၀)နံၤ အသီ ဟ့ၣ်မၤဘျုးလဲၤဆူညါမဲးကစံံ သၢကလးဘးတီတီ န့ၣ်လီၤ.

ပစံးဘျုးဘၣ်မိမိပါပါလၢဟ့ၣ်မၤဘျုးတၢ်အသီလီၤ. ပဆၢဂ့ၤဘၣ်ဖိခွဲဖိလၢ မိနကပုၤဒီး တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့, တၢ်ဂံၢ် တၢ်ဘါ, တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ခါဆူညါ ကမ့ၢ်ဖိ န့ၣ်လီၤ, ပုၤဒီးတၢ်ကူၣ်ဘၣ် ကူၣ်သ့ ဒီးဒုးသ့ၣ်သုးသုးဘၣ်မိၢ်ပာ်န့ၣ်ဖိထၢဖိ, ကဲဘျုးကဲဖိၣ် လၢယွၤဒီးပုၤကညိၣ်အိၣ် ဒီးမိမိပါပါ ကစံးဘျုးမၤလၢကပီၤဘၣ် ယွၤ, အိၣ်န့ၣ်အန့ၣ်တက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢဂ့ၤထုကဖၣ်လီၤ.

တၢ်ခံးဗျးဆၢဂ့ၤ

ဗုသရၢ်ထူဂ့ၤပုၤထီၣ် (၇၅)နံၣ်ဒီး ဖိလံၤယံၣ်ဂၤ ချးန့ၢ် နံၣ်အိၣ်ဖျဲၣ်ဆၢက့ၤဖဲလဲၤစံးပတုဘာဉ်ပုၤအံၤအယံၤ စံးဘျးယွၤ ဟ့ၣ်မၤဘျး လဲၤဆူညါမဲးကစံ ဃိးကလးဘးတီတီ န့ၣ်လီၤ.

ပစံးဘျးဒီး ဆၢဂ့ၤဘဉ် ဗုဗုသရၢ်ဒီးဖိလံၤတဖၣ်လၢ မံၤသုန့ၢ်အိၣ်ဖျဲၣ် ဆၢက့ၤအသီတဝီအံၤ ကဟဲစိၣ်န့ၢ်သု တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤ ဆိၣ်ဝါ, တၢ်ဘျးတၢ်ဖိၣ်, တၢ်သ့ၣ်သးခု, တၢ်သ့ၣ်မံၤသးမ့ၢ်, အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ် ဒီးမ့ၢ် လၢသးခုဘဉ်လၢယွၤအတၢ်ဖိးတၢ်မၤ အပူၤ ယုၢ်ဒီးန့ၣ်ဖိထၢဖိကိးဂၤတက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ထုကဖၣ်လီၤ.



လၢတၢ်စံးဘျးယွၤဒီး တၢ်အံၣ်ဘဉ်ဘီမ့ၢ်တၢ်သးခုကစိၣ်အဂီၢ်, သရၢ်မုၢ်ရံၤဘဲခဉ် (အမဲရကၤ) ဟ့ၣ်မၤဘျး လဲၤဆူညါ မဲးကစံ တကလီၤသၢကလးယံၣ်ကထိယံၣ်ကယၤဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.

ပစံးဘျးဘဉ်သရၢ်မုၢ်လၢ အမၤသကိးတၢ်အယံၤလီၤ. မံၤယွၤတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤအါ ကဘဉ်လၢနၤ နကပဲၤဒီးတၢ်အိၣ် ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ် လၢနီၢ်ခိၣ်သး, ယွၤကမၤပဲၤန့ၢ်န့ၢ်တၢ်တီၢ်တၢ်မ့ၢ်လၢ, လၢန့ၢ်တၢ်လဲၤဆူညါယွၤကပၤဆၢနၤယုၢ်ဒီး ဟံၣ်ဖိယံၣ်ဖိ, သုကပဲၤဒီး တၢ်အံၣ်တၢ်ကံ့, တၢ်ယူတၢ်ဖိး, ကမ့ၢ်ဟံၣ်မုၢ်ယံၤပၤလၢဒီးန့ၢ်ဘဉ်ယွၤတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤထီၣ်ဘီန့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢဂ့ၤထုကဖၣ်လီၤ.

ဗုဗုစီၤဘဉ်ကီၣ် (တဲးကံး, ကိးကူတၢ်အိၣ်ဖိၣ်, ဘီလဲၣ်အံၣ်ကလိၣ်ကစီၤ) ချးန့ၢ်နံၣ်အိၣ်ဖျဲၣ်ဆၢက့ၤပုၤထီၣ်(၈၈)နံၣ်အယံၤ, စံးဘျးယွၤဒီးဟ့ၣ်မၤဘျးလဲၤဆူညါမဲးစံ ဃိးကလးယံးကထိဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.

ပဆၢဂ့ၤဘဉ်ဗုလၢ နံၣ်အိၣ်ဖျဲၣ်ဆၢက့ၤတဘျီအံၤ မံၤကဟဲစိၣ်န့ၢ်န့ၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်တၢ်သ့ၣ်သးခု, တၢ်တီၢ်ဟံၣ်လၢ ဖိလံၤတဖၣ်အဖိခိၣ် ယွၤကမၤပဲၤန့ၢ်န့ၢ် ဒီးသးမံၤသးမ့ၢ်ဘဉ်လၢဖိလံၤတဖၣ်လဲၤတၢ်ဒီးယွၤအကျဲမ့ၢ်ကျဲတီအပူၤယံၤဒီးနကချးန့ၢ်ဘဉ် ဘဉ်ယွၤတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤအါန့ၢ်အလီၢ်တက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢဂ့ၤထုကဖၣ်လီၤ.

လၢတၢ်သ့ၣ်နီၣ်ဘဉ် ဗုဗုဗျးအုမ့ၢ်ဂ့ၣ်စံၣ် လဲၤပူၤကွံၣ်ဟီၣ်ခိၣ် ပုၤထီၣ်(၅၀)နံၣ် ဖဲ(၂၀.၉.၂၀၂၀)နံၣ်အယံၤ ဖိလံၤတဖၣ် ဟ့ၣ်မၤဘျးလဲၤဆူညါမဲးကစံ ဃိးကလးဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.

ပစံးဘျးဘဉ် ဖိလံၤကိးဂၤလၢယုၢ်ယီၤစုတၢ်အံၣ်တၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မံၤဗုအတၢ်ဂ့ၤတၢ်ဝါတဖၣ် ကလီၤကဒုဘဉ် လၢသုလီၤ မံၤသုကအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်ပျဲၣ်ဂီၢ်ဘါ, ဘဉ်ဘျးဘဉ်ဖိၣ်လၢစုထံၣ်န့ၢ်တၢ်မၤကိးအမံၤဒီး သုကဂီၢ်ထီၣ်ဘဉ်ယွၤ အတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤ ဆိၣ်ဝါ ဒီးမူမၤလၢကပီၤဘဉ်ယွၤထီၣ်ဘီတက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢဂ့ၤထုကဖၣ်လီၤ.

တၢ်စံးဘျးဆၢဂ့ၤ

လံာ်ဆူညါမဲးကစံ ခိးန့ၢ်ဘၢ်တၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျုးစ့ သၢကလိာ်ယိးကလးဘးတီတီ မ့ၢ်လၢဘၢသဲးတၢ်အိၣ်ဖိုၣ် တၢ်စံးဘျး စံးဖိုၣ်ယွၤဒိဖိုၣ် တၢ်အိၣ်ဖိုၣ်ပံာ်ထီၣ်(၁၀)နံၣ်, တၢ်အိၣ်ဖိုၣ်န့ၣ်ဂ့ၢ်သရၣ်ဒုဘး ချးန့ၢ်နံၣ်အိၣ်ဖိုၣ်ဆၢက့ၤ (၄၇)ဝိတဝီ ခိး သရၣ်ဒိၣ်ကူၣ်သ့အဖိမၢ်, ဖိလံာ်တဖၣ်ချးန့ၢ် နံၣ်အိၣ်ဖိုၣ်ဆၢက့ၤအသီတဝီအယိန့ၣ်လီၤ.



- မၢ် - စိၤနၢၤလ့ ပံာ်ထီၣ် (၂၈) နံၣ်
- မၢ် - စိၤခုၣ်ဝါဒိၣ် ပံာ်ထီၣ် (၃၉) နံၣ်
- လံာ်ခွါစိၤကန့ၤလံး ပံာ်ထီၣ် (၆) နံၣ်
- လံာ်ခွါစိၤယိယိ ပံာ်ထီၣ် (၂) နံၣ်
- လံာ်မုၢ်ဖိနီၢ်ကျဲၤလယဲန့ၣ် ပံာ်ထီၣ် (၁၃) နံၣ်



စံးဘျးဘၢ်တၢ်အိၣ်ဖိုၣ်ဖိကိးဂၤ, သရၣ်ဒိၣ်, န့ၣ်ဂ့ၢ်, မၢ်, ဖိလံာ်ကိးဂၤ အိၣ်အိၣ်အိၣ်လီၤ. ပုၤလၢချးန့ၢ် နံၣ်အိၣ်ဖိုၣ် ဆၢက့ၤကိးဂၤဒီးတၢ်အိၣ်ဖိုၣ်ဖိလံာ်တဖၣ် ကအိၣ်ထီၣ်ဆူညါပံာ်ဒီးနီၢ်ခိနီၢ်သး, ယွၤတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါဒါ ကဘၣ်လၢ်သုကိးဂၤ, သုကပံာ်ဒီး တၢ်အိၣ်ကုးအိၣ်ပံာ်မၤန့ၢ်အိၣ်ကဲ, နၢၤဒုၣ်နၢၤဒါ, သးခုဘၣ်လၢယွၤအတၢ်မၤပူၤ အါန့ၢ်အန့ၣ်တက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ် ဆၢဂ့ၤ ထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

FKBC, Indianapolis



ဟ်စီဆုံသရိုလံ

ဲ Covid- 19 အဆာကတီ

လာဟီၣ်ခိၣ်ဒီဖျာၣ်ညါအပူၤ, တၢ်အိၣ်ဖိၣ်လၢအဟ်စီဆုံဘၣ်သရို ကမ့ၢ်ဒၣ် ဂံၢ်ခိၣ်ထံးကညီဘျာၣ်ထံးခရ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်, အဒံးယါန့ၢ်ဖူးလံး ကီၢ်အမဲရကၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်ဖိၣ်သရၣ်, သရၣ်ဆၣ်တူၢ်ဂီၤဂ့ၤ ဒီး တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ခိၣ်န့ၢ်, တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖိတဖၣ် သးခဲဒိၣ်ခိၣ်ကလံၢ်န့ၣ်လီၤ. နကပူၤန့ၢ်တၢ်ဘါသရိုတဖျာၣ်, တမ့ၢ်တၢ်အညီဘၣ်. ခဲအံၤ, သရိုအံၤ ဘၣ်တၢ်ဟ်စီဆုံအီၤ ဖဲ(ဂ. ဂ. ၂၀ ၂၀) ဂီၤ (၉)န့ၢ်ရံၣ် အဆာကတီဒီး တၢ်လီၤဆီတမံၤန့ၣ် တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ပူၤန့ၢ် တဘျီယီ (၅)ကလီၤဒီလၢ ဒီးအကမၢ်အၣ်လၢ တအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ယွၤမၤတၢ်အိၣ်လၢ တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အဂီၢ်ဒီး မ့ၢ်ပတၢ်သးခုသကိးစ့ၢ်ကိး ယုၢ်ဒီး KBCUSA ဒီး ပဝဲပုၤကညီဘျာၣ်ထံးတၢ်အိၣ်ဖိၣ် လာဟီၣ်ခိၣ်ဒီဖျာၣ်ညါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

KBCUSA ဖုသရၣ်ဒိၣ်သးဂ့ၤ (ကရာခိၣ်မၤတၢ်တၢ်) ဒီး န့ၣ်ခွဲၣ်ခိၣ်ကျၢၢ်သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်လၢဂီၤထူ ဒီးကဝီၤ ခိၣ်န့ၢ်အါဂၤတဖၣ် ဟဲဝဲအိၣ်ဒီးတၢ်ကစီၣ်, အိၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါတၢ်အိၣ်ဖိၣ်, ဒီးတၢ်ကတီၤဒိၣ် ဒီးလၢတၢ်စံးထီၣ်ပတြၢၤ ယွၤအမံၤ ဒီးခရ် အတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံအိၣ်ဖျါထီၣ်စ့ၢ်ကိးလၢ ကဝီၤသရၣ်သမါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဖျာၣ်အိၣ်လၢ တၢ်ကွၢ်ဆၢၣ်မၢ်ဒီး Covid - 19 အကတီၤ သန့ၢ်က့ ယွၤဆိၣ်ဂ့ၤ FKBC, Indianapolis လီၤလီၤဆီဆီန့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖိၣ်သးခု, သးမုၢ်ကဲလံ. တၢ်မုၢ်လၢလၢပဲလံ. ကမၤလၢကပီၤယွၤဒီးအါထီၣ်လၢတၢ်သးခုကစီၣ် န့ၣ်လီၤ. မဲယွၤအမံၤကဘၣ်တၢ်စံးထီၣ်ပတြၢၤအီၤ လီၤစိၤလီၤထီတက့ၢ်.

“ယွၤဇၢ, မဲပုၤဂီၢ်မုၢ်စံးထီၣ်ပတြၢၤန့ၣ်တက့ၢ်. မဲပုၤခဲလၢဂံၢ်စံးထီၣ်ပတြၢၤန့ၣ်တက့ၢ်.” စံး ၆၇:၃



ဖုတၢ်ကံးယၢ်ဖါဂီၤ

ပုၤလၢအဒိကန့ၢ်တၢ်ဒိတၢ်လိၣ်တၢ်လီၤအိၣ်ဝဲအသိး

ကညီဘျာထံခရိုင်ဖိတ်အိတ်ဖိုင် (KNBC) ပုံလထီၣ်ယဲၣ်န့ၣ်တၢ်စံးဘျးယွၤ



စံးဘျးယွၤ လၢသးဒီးဖျၢၣ် ချၢဒီဖျိပတၢ်အိတ်ဖိုင်အံၤ ပုံလထီၣ်ယဲၣ်န့ၣ်လံအယိလီၤ. ဒ်ပတၢ်တီၢ်ထူစံးဘၣ်ပုၤ “ဒီးမၤယွၤသုကစၢ်အတၢ်တက့ၢ်. ဒီးကဆိၣ်ဂ့ၤသုကိၣ်ဒီးသုထံလီၤ. ဒီးယကဟံးထီၣ်ကွံၣ်တၢ်ဆူးတၢ်ဆါလၢနကျါလီၤ.” (၂ မိၤရှု ၂၃: ၅) အသိး ပတၢ်အိတ်ဖိုင် ဖိတ်အိတ်န့ၣ်ဖိလံတဖၣ် မၤသကိးယွၤအတၢ်လၢတၢ်အဲၣ်, တၢ်ယူတၢ်ဖိး, တၢ်သျှၣ်ဒုသးဒု အပူၤအယိ တန့ၣ်အံၤ ပဒီးန့ၣ်ဘၣ်ပဝဲသၣ် ဒီးတၢ်လီၤလၢပကဘူၣ်ထီၣ်ဘါထီၣ်ယွၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အိတ်ဖိုင်အံၤ ပစးထီၣ်ဘါ ယွၤအဆိကတၢ် ဖဲ လါဒီကူၢ်ထီၣ် (၂)သီ, (၂၀၁၅)န့ၣ် ဒီး တန့ၣ်အံၤ ပစံးဘျးယွၤ ဒီဖျိချၢဒီဖျိပုၤ ပုံလထီၣ်ယဲၣ်န့ၣ်တၢ်စံး ဘျးယွၤတၢ်ဘါ ဖဲ လါဒီကူၢ်ထီၣ် (၂)သီ, (၂၀၂၀)န့ၣ်အံၤလီၤ. လၢတၢ်ဆူးတၢ်ဆါ, တၢ်ကိတ်တၢ်ဂီၤအကျါ ပဟံးဖိုင်ထီၣ်ဘၣ် ပသးသ့ဝဲဒ်သိးအံၤ မ့ၢ်မးယွၤအဘျးအဖိုင်ဘၣ်ပုၤနီၣ်နီၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်စံးဘျးယွၤတၢ်ဘါတၢ်အံၤ ပအိတ်ဒီးတၢ်ဒီးဘျာထံ, တၢ်တူၢ်လီၤမၤဘၣ်ဘျးဘၣ်ဒါ ဟံၣ်ဖိယိဖိအတၢ်ဆိဟံၣ်ဆိယိ, တၢ်မၤလၢကပီၤ ဖိလံဖျိထီၣ်က့ၢ်, ဒီးတၢ်မၤဘူၣ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ် စ့ၢ်ကိးလီၤ. ပုၤစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒီးကထာၣ်အိးထုဘံယးအ့ (ကိတ်တက့ၢ်လံာ်စီဆုကိၣ်ဒိၣ်) ဒီးတၢ်ထုကဖၣ်လၢ သရၣ်ဒီးကထာၣ်အဲၣ်လုတီၤန့ၣ်လီၤ. စံးဘျးယွၤလၢဒုးမၤပုၤအတၢ်မၤ, ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤဘၣ်တၢ်သးဒုကစီၣ်တၢ်မၤလီၤလၢ ထံလီၤကိတ်ပူၤဒီး မၤသကိးဘၣ်တၢ်ဒီးကပီၤဒီးကိတ်အယိလီၤ. ဆၢမုၢ်လၢလၢ ပကမူအါထီၣ်ဆူညါ လၢတၢ်မၤယွၤအတၢ်သးဒု ကစီၣ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤအဂီၢ်လီၤ. မ်ယွၤဆိၣ်ဂ့ၤဘၣ်သုကိးဂၤတက့ၢ်.

